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מזכירות החברה  

 שוחט, יו"ר הוועדה -אמילי  לוי

 1 עמוד

 פרוטוקול 

 , משרדי קק"ל ירושלים  21/2ישיבת ועדת סביבה ומדע מס' 

 02/06/2021רביעי, כ"ב סיון תשפ"א,  יום

 חברים:
 יו"ר הוועדה -שוחט -אמילי  לוי  -סגנית יו"ר דירקטוריון 

; בת  שבע בזום) ה(נכח; שירה לב עמי(נכח בזום); ליאור טרגןבזום)(נכח עו"ד אלישבע אנסבכר; יעקב בכר
 בזום)  ה(נכחשוורץ

 חסרים:
 חיים מנחם

 משתתפים:

הדר טויטו גולן; נועה  טל; ד"ר יהונתן בר יוסף (נכח בזום); אילה  כהן; דורון  מרקל; אריאל  
בזום); עו"ד אופיר עיני (נכח בזום); ירון  צ'רקה;   הסטוצינסקי; הדר סייג; ד"ר אורית סקוטלסקי (נכח 

 בזום)  האורן רובינסון; נטשה  תוריק (נכח

 סדר יום:

 .1 צפרות קק"ל
 .2 עדכון בנושאי מים ונחלים 

 .3 מרכז קק"ל למאבק במשבר האקלים.
 .4 עדכון על ביקור יו"ר קק"ל במוזיאון הטבע באונ? ת"א

 תמצית דיון והחלטות: 

 .1 צפרות קק"ל

  עיקרי הדיון:

 ירון צ'רקה, הצפר הראשי, עדכן את הוועדה: 
ליבה בקק"ל, הפועלת באתרי צפרות משותפים מאגמון החולה בצפון ועד אילת  הצפרות מהווה תחום 

בדרום. ירון עדכן על ההתקדמות בתחום הצפרות, כולל הפעלה שוטפת של אתרי אגמון החולה, ראש  
 ציפור, ירוחם ואילת, וכן קידום אתרי צפרות נוספים.

 נמצאים בישורת האחרונה בהכנת פרוגרמה של חווית המבקרים. 
חוגים   2שיתוף הפעולה המוצלח עם חטיבת חינוך בנושא חוגי צפרות לילדים. כמו כן, עדכן על פתיחת 

 למבוגרים.
מסתמכים על  – 2021הצליח מאוד, מספר משתתפים גבוה. צפרתון  –התקיים בזום  2020צפרתון 

 ההצלחה של ההשתתפות בזום ומתכננים צפרתון חוויתי במספר מקומות וגם בזום.
הראשי עדכן על ההתקדמות במרכז האקלום לחיות בר באגמון החולה. ציין שהפרויקט נעשה   הצפר

 במימון של המדען הראשי בשת"פ עם מפ"ק וציין את התרומה לטובת הקמת מבנה חדש.
 דרך מעוף הציפור מסלול וירטואלי באתרי צפרות באמצעות אפליקציה. 

ישתתף ויעדכן    ן באגמון החולה, מומלץ שהצפר הראשידורון מרקל ציין שמתוכנן סיור של הדירקטוריו
 את הדירקטוריון בנושאים. 

הצפרות באגמון החולה מגורמי הנזק העיקרי לחקלאות ולחקלאים, מבקש לדון     -יעקב בכר 
עריך שלקונפליקט יש  מ  דורון מרקל בקונפליקט של קק"ל באגמון החולה מול הנזקים של החקלאים.

מציין מחקר מטעם המדען הראשי שיציע גישה אסטרטגית לפתרון הקונפליקט. מעריך כי  פתרונות. 
 תוך שנה יהיו המלצות איך להקטין את החיכוך בין העגורים והפרנסה של החקלאים.
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 שוחט, יו"ר הוועדה -אמילי  לוי
 

   

 

  

   

 2 עמוד
 

הצפרות שכבה חשובה בוועדות התכנון, עושים ככל האפשר להגן על מקרקעי הייעור וקליטת   – נעה טל
פעילות הצפרות באזור עמק יזרעאל צריך להתחשב בתוכנית להקמת שדה תעופה   קהל. מציינת, שלגבי

    אזרחי ברמת דוד.
 21080201/1החלטה מס'  

 

 הוועדה משבחת את פעילותו של הצפר הראשי.  
הועדה ממליצה לחזק את הצפרות כפעילות ליבה של קק"ל ולשלב במידת האפשר את הצפרות עם  

האקלים והמגוון הביולוגי באתרי צפרות משותפים, ככלי לחיבור הציבור לטבע ולערכי  הטיפול במשבר 
 קק"ל.

 

  

  
הצבעה: 

 ( חיים מנחם) 1 -לא השתתפו בהצבעה
 אושר פה אחד

 

 

    
   

 .2 עדכון בנושאי מים ונחלים 
 עיקרי הדיון:  

  

 

בחצי השנה האחרונה הואצה הפעילות בנושאי מים ונחלים עקב כניסת שני יועצים מומחים לפעילות  
תחת המדען הראשי. המדען הראשי יעדכן לגבי סיכום עבודה אסטרטגית בתחום ניהול הנגר העירוני,  

ומחקר  הידרולוגי בבקעת נטופה ופעילות סקרים -קידום ניטור נגר עירוני בחדרה וביבנה, ניטור אקו
 בנושא שיקום נחלים המבוצעים בנחלים שונים.  

 21080202/1החלטה מס'  
 

 הועדה תדון בנושא בישיבה הקרובה. יש לתאם ועדה נוספת לתחילת יולי. 
 

  
  

 הצבעה:
 אושר פה אחד

 

 

    
   

 

 .3 מרכז קק"ל למאבק במשבר האקלים.
 עיקרי הדיון:  

  

 

אמילי לוי שוחט פתחה והציגה את הנושא הכללי והזכירה שדירקטוריון קק"ל אישר תקציב תב"ר  
הדגישה את העובדה שיש להכין בדחיפות   ראשוני למרכז קק"ל למאבק במשבר האקלים. אמילי 

 , בהתייחס ליתרות בתקציב. 2021רשימת מיזמים למימון עוד בתקציב 
 

פעילות המרכז המתוכנן ומעדכנת על הפעילות שכבר מתבצעת,  דורון מרקל הציג מצגת המסבירה את 
למאבק במשבר האקלים, הנעת   JNF Canada –כולל הוצאת מכרז לפרויקטור/ית, הנעת פרס קק"ל  

כמו כן הציג רשימת מיזמים   מיזמי פיילוט שונים, מיזמים חינוכיים והגברת מודעות הציבור.
 מלש"ח. 25מסתכמת לכ , ה2021פוטנציאליים למימון עוד בתקציב 

  
 יש לחבר בין חקלאות והפקת אנרגיה, לפעול לטובת החקלאי עם החקלאי. –יעקב בכר 

 
 נושא איכות הסביבה צריך שיהיה חוצה ארגון, הדגל של קק"ל בכל החטיבות .  –אלישבע אנסבכר 

 
יב משמעותי  יש לקדם נושאי חינוך למאבק במשבר האקלים, יש להשקיע בכך תקצ –אמילי לוי שוחט 

בתנועות נוער ובמחנות קיץ. מבקשת שהמדען הראשי יפעל מול חטיבת החינוך והיא כיו"ר    וכן לפעול
ועדת סביבה ומדע תפעל בנושא זה מול יו"ר וועדת חינוך של הדירקטוריון. כמו כן, יש לקדם אירוע  

י הסביבה מאחר והם  השקה למרכז האקלים. כמו כן, יש לחזק ולהגביר את שיתוף הפעולה עם ארגונ
הלב הפועם של המאבק הסביבתי בישראל. לדבריה, ועדת הסביבה של קק"ל צריכה לעשות יותר כדי  

לייצר עם הארגונים שיתופי פעולה משמעותיים על ידי תמיכה בפעילות ובמאבקים סביבתיים בהם  
 אלה לוקחים חלק. 
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אמילי  לוי-שוחט, יו"ר הוועד ה 
  

 

 

 

  

   

 3 עמוד
 

לוגיות, שיקום יערות, שימור קרקע  יש לפתח את התחום של ניהול מערכות אקו –אורית סקוטלסקי 
 שיקום נחלים ושמירה על המגוון הביולוגי.   ומים,

 
 

שירה לב עמי הגיבה לרשימת המיזמים הנוספים כי הרשימה צריכה להיות בנויה באופן המציג כל  
פרויקט כמוצר יחד עם הסבר בו מופיעים הפרטים הבאים: עבור מי הפרויקט, מה ה"קשר" למרכז  

 .מה קק"ל, במה קק"ל נתרמת מהפרויקט (יח"צ, תרומות, שת"פ וכד')האקלים, ל
 

התקיים דיון בנושא האפשרות להקמת מרכז פיסי למרכז האקלים של קק"ל תוך אזכור מספר  
 אפשרויות של מבנים קיימים ומתוכננים במקרקעי קק"ל.

 
ה בציפורי, ואת 'ג'וערה'  נעה טל ציינה כי בהמשך לצורך במרכז פיזי ישנו גם את מרכז מנהיגות צעיר

    ככלי להנהגה סביבתית.
 21080203/1החלטה מס'  

 

הועדה מבקשת להאיץ את הנעת מרכז קק"ל למאבק במשבר האקלים תוך התקדמות  .1
במיזמים נוספים כולל פרויקטים חינוכיים ומודעות הציבור, וכן במיזמים לשימור ושיקום 

 מערכות טבעיות ומגוון ביולוגי בהקשר של שינויי אקלים. 
יצוע בהתאם להערות הוועדה מסמיכה את המדען הראשי להגיש בהקדם רשימת מיזמים לב .2

 שהושמעו בוועדה ולהביא לאישור הועדה בהקדם האפשרי.
הועדה ממליצה שיוקם מרכז פיסי למרכז האקלים של קק"ל באחד האתרים של קק"ל תוך  .3

 שנה עד שנתיים.  
 

  

  
 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

 

    
   

 .4 עדכון על ביקור יו"ר קק"ל במוזיאון הטבע באונ? ת"א
 עיקרי הדיון:  

  

 
   

שיו"ר קק"ל ביקר במוזיאון הטבע באוניברסיטת ת"א בלווי יו"ר ועדת סביבה ומדע,    דורון מרקל עדכן
 המדען הראשי, הצפר הראשי והייערן הראשי.  

בישיבת עבודה עם מנהלי המוזיאון והגופים הלאומיים לניטור אקולוגי (מארג, דש"א במימון של אגף  
שי), הומלץ להעמיק את קשרי העבודה  הייעור והמכון לאקולוגיה אקווטית במימון יחידת מדען רא

בקרוב תפתח תערוכה של שינויי אקלים   הקיימים בין גופי הניטור הלאומיים לבין קק"ל. כמו כן, 
שתכלול מיצגים שונים הממחישים את שינויי האקלים והשפעתם על המערכות   במוזיאון הטבע,

 הטבעיות. 
   קיימת הצעה לשת"פ עם קק"ל.

 21080204/1החלטה מס'  
 

 לאור העובדה שתקצוב החסר הינו במכון דש"א, אין לועדה התנגדות להשלמת התקצוב למכון זה.  
  100ל  50לגבי תערוכת שינויי אקלים, הוועדה ממליצה על גובה מימון השתתפות בתערוכה בסך של בין 

 אלש"ח תוך התחייבות למיתוג מלא של קק"ל בתערוכה ושילובה בסיורים מקצועיים שלה.
 

  

  
 הצבעה:

 אושר פה אחד
 

 

   

 

   
  

   

 

  

 




